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INTERPELACJA DOTYCZĄCA ODPADÓW KOMUNALNYCH

W związku z coraz większym zanieczyszczaniem odpadami komunalnymi, rolniczymi, 
budowlanymi i innymi naszej Gminy /wywożenie do lasów, rowów, na przystanki PKS itp./ oraz z 
nieprawidłowościami przy segregacji odpadów, należy przedsięwziąć kroki w stronę edukacji 
mieszkańców w tym zakresie, polegające na dotarciu z materiałami o prawidłowym segregowaniu do 
każdego domu. Materiały w postaci opracowanej strategii i założeń kampanii edukacyjnej w zakresie 
poprawnej segregacji, podniesie świadomość ekologiczną mieszkańców w zakresie selektywnej 
zbiórki odpadów komunalnych, co w znacznym stopniu przyczyni się do zmniejszenia odpadów 
zmieszanych, a zwiększy pozostałe frakcje i pozwoli na osiągnięcie odpowiedniego poziomu 
recyklingu. Przy prawidłowym segregowaniu odpadów do poszczególnych frakcji  – zmieszane 
powinny być najmniejsze objętością i % w naszej Gminie za 2019r. to 72%. Zaangażowanie w 
kampanię  informacyjno-edukacyjną  przyczyni się także do zmniejszenia emisji gazów poprzez 
zainwestowanie w wymianę pieców, co za tym idzie zmniejszą się odpady zmieszane /popiół/. 
Pierwszym krokiem jest rozprowadzenie wśród mieszkańców tabeli, co należy, a czego nie wolno 
wrzucać do pojemnika /samo umieszczenie na stronie nie spowoduje efektu edukacji/ w formie ulotek i
plakatów – należy umieścić taką informację także na każdej tablicy ogłoszeń u sołtysów, w sklepach -
przez radnych Rady Gminy. To także spowoduje mniejszą podwyżkę opłat.

Stąd pytanie, czy jest planowana taka kampania informacyjno-edukacyjna w naszej Gminie? 
Umieszczenie tylko na stronie, to także  wykluczenie osób starszych oraz przyjezdnych turystów, 
którzy nie przyjechali po to, żeby szukać informacji, tylko muszą dostać ulotkę do ręki poprzez 
przedsiębiorców – kwaterodawców. Z DZ.U. z 2013 r., poz. 1399 ‘”Gminy zapewniają czystość i 
porządek na swoim terenie i tworzą warunki niezbędne do ich utrzymania, a w szczególności 
prowadzą działania informacyjne i edukacyjne’’. Nauczmy nasze dzieci, wnuki przez pokazy, warsztaty
/PGK/, edukujmy ludzi zaznajamiając z każdą frakcją osobno, z zasadami prawidłowego 
postępowania co wolno, czego nie należy, jak postępować z pozostałymi np. wielkogabarytowe,  
zużyty sprzęt, elektronika oraz coraz częściej Odpady Rolnicze, które są problemem dla selektywnej 
zbiórki odpadów komunalnych. 

Odpady rolnicze to nie odpady komunalne, jednak art.6ra umożliwia odpłatne przyjmowanie 
odpadów z działalności rolniczej przez punkty selektywnego zbierania odpadów komunalnych, Rada 
może postanowić w drodze uchwały o rodzaju odpadów i jej ilości, w ten sposób udzielilibyśmy 
pomocy naszym rolnikom, a nie ma ich wielu. Rolnik posiadający pow. 75 ha jest zarejestrowany w 
BDO. Zgodnie z DZ.U.z 2019 r., poz. 1579 ustawa zobowiązuje gminę do udostępnienia na stronie 
internetowej adresów punktów zbierania odpadów rolniczych, punktów przetwarzania odpadów /może 
mniej opon i innych odpadów znajdziemy w rowie lub lesie/. 



Następny zgłoszony problem przez mieszkańców to brak zrozumienia &3 Uchwały Gminy 
dotyczącego zwolnienia z opłaty za posiadanie kompostownika, nie chodzi o kwotę zwolnienia, lecz o 
osoby, które złożyły takie deklaracje. Może należałoby przeanalizować te deklaracje pod kątem 
faktycznego posiadania ww. W związku z tym proszę o sprawdzenie deklaracji w m. Komnino, bo tu 
został do mnie zgłoszony problem, a i w pozostałych miejscowościach. Problem jest w zrozumieniu: 
budynek jednorodzinny i wielorodzinny/posiadanie działki, kompostownika/ zabudowa szeregowa itd., 
należy podać mieszkańcom interpretację. 

Poniższe pytania dotyczą spraw poruszonych w ww. interpelacji:

1/Czy w naszej Gminie planowana jest kampania informacyjno-edukacyjna o prawidłowym 
segregowaniu odpadów komunalnych wśród mieszkańców tzw. „do ręki’’, nie tylko strona internetowa, 
ponieważ to nie wystarczy, jest wiele pytań i niejasności jak prawidłowo segregować, gdzie wrzucić 
przysłowiową ‘’żarówkę’’? Plakaty, ulotki, edukacja, rozmowa, a kara to ostateczność. Jestem w stanie
jako radna wspomóc tę kampanię.

2/Czy przybywający turyści też będą w jakiś sposób edukowani w sprawie prawidłowej segregacji 
odpadów? /strony nikt na urlopie nie sprawdza/ może poprzez przedsiębiorców prowadzących 
działalność turystyczną. Należy powiązać także sprawę edukacji, informacji dotyczącą opłaty 
klimatycznej i zbierania tej opłaty - to też dochód, który można przeznaczyć na działania edukacyjne, 
promocyjne.

3/Czy możemy wspomóc tych małych rolników i w jakiś sposób np. pozyskując środki jak będą 
dostępne z Ochrony Środowiska na zagospodarowanie odpadów /w poprzednich latach były takie 
fundusze/ czy możemy coś z tych odpadów podobnych do komunalnych zagospodarować na Pszok-u,
wspieranie ludzi, ich edukowanie najpierw, a dopiero potem naliczajmy kary. Należy umieścić na 
stronie internetowej UG punkty odbioru odpadów rolniczych, firm, które się tym zajmują odpłatnie.

4/Kiedy będzie przedstawiona analiza stanu gospodarki odpadami komunalnymi w naszej Gminie za 
2020 r.?

5/Ile osób skorzystało ze zwolnień  dotyczących KDR i na jaką kwotę w 2020r ?
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